
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Wojciecha Skurkiewicza

na 42. posiedzeniu Senatu
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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

W marcu 2009 r. ukaza³a siê informacja o efektach kontroli Najwy¿szej Izby Kontroli, która dotyczy-
³a, ogólnie mówi¹c, spraw zwi¹zanych z uprawami roœlin genetycznie modyfikowanych. W przytoczo-
nym dokumencie jest sformu³owany zarzut braku monitoringu upraw roœlin genetycznie
modyfikowanych. Jak wiadomo, w latach wczeœniejszych wysiewanie GMO by³o dozwolone, ale okreœlo-
no surowe warunki. Rolnik, który zdecydowa³ siê na tego typu uprawy, mia³ obowi¹zek zg³osiæ zamiar
wysiewania roœlin transgenicznych oraz musia³ spe³niæ szereg wymagañ dotycz¹cych powierzchni up-
raw i ich nadzoru. Tego typu pola mia³y ograniczon¹, niewielk¹ powierzchniê, aby mo¿na by³o to trakto-
waæ jako doœwiadczenie.

Przyk³adowo w 2007 r. oficjalne dane dotycz¹ce kukurydzy modyfikowanej mówi³y, ¿e zajmowa³a
ona powierzchniê oko³o 3 tysiêcy ha. Œwiadczy to ewidentnie o braku nadzoru pañstwa nad tymi upra-
wami. W œwietle raportu NIK oskar¿enia, i¿ na szczeblu w³adz centralnych i lokalnych nikt w³aœciwie nie
nadzoruje upraw roœlin genetycznie modyfikowanych, w znacznym stopniu znajduj¹ potwierdzenie.

W zwi¹zku z tym zwracam siê z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. W jaki sposób rz¹d RP zamierza nadzorowaæ wysiewanie roœlin transgenicznych?
2. Jak rz¹d RP zamierza walczyæ z nielegalnymi praktykami?
3. Dlaczego winni nielegalnego wysiewu nie zostali ukarani?
4. Czy w walkê z nielegalnym wysiewem GMO s¹ zaanga¿owane organy œcigania (policja, prokuratura)?
5. Jakie jest stanowisko Urzêdu Komitetu Integracji Europejskiej w tej kwestii? Proszê o za³¹czenie

i przekazanie opinii UKIE.
6. Jakie zapisy zamierza wprowadziæ minister œrodowiska, aby ograniczyæ negatywny wp³yw roœlin

GMO na œrodowisko naturalne?
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